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ENTREVISTA A...

xements de l'arquifecfe tècnic li per¬
meten dominar-los tots?

Pretenir que algú domini tots oquests ele¬
ments és forço obsurd. Si tenim en compte
que lo carrero d'orquitecte tècnic, oro per
oro, té uno durodo de 4 onys, obsolutoment
dedicats o estudior construcció, ens n'odo-
norem que és possible odquirir coneixe¬
ments generolistes però moi d'especiolitot.
Un tècnic de l'orquitecturo és un professio-
nol que, tenint uns coneixements molt om¬
plis, molt generolistes, sobre lo construcció,
es pot especiolitzor en bronques molt con¬
cretes. Fins ol punt que molts componys
nostres trebollen en àrees ton diverses com

lo d'instol·locions, orgonitzoció d'obro,
control de quolitot i execució, control eco¬
nòmic, 0 decoroció. Codoscú segons les
seves optituds, formació o circumstàncies
s'especiolitzo en uns temes o en uns oltres.

Quin espai ocupa l'arquitecte tècnic en
el sector de la construcció?

Tenint en compte oquest concepte genero-
listo de l'orquitecte tècnic, o nosoltres ens
posso uno mico com ol metge de medicina
generol: hem de sober de tot. Quon un in¬
tervé en uno direcció d'obro no pot perme¬
tre's el luxe d'entendre d'uno coso i no en¬

tendre d'uno oltro: de ser un expert -posem
el cos- en oire condicionot, i no entendre
de costos 0 de formigons. Això és el que
s'intento inculcor en lo formoció dels orqui-
tectes tècnics. Pretenem omplir l'espai que
quedo entre l'usuori, el promotor i el cons¬
tructor, fem d'enlloç entre uns i oltres.

Tornant a la Llei d'Atribucions, com ha
previst aquesta Llei el paper que repre¬
senta l'Arquitecte Tècnic dins d'una
obra?

Si onolitzem o fons lo nostra octuoció,
veiem que précisément l'àreo més impor¬
tent per definició és lo d'executar, lo de fer.
I això comporta una sèrie de dificultots.
Imogino't un orquitecte, projectisto copficot
omb el disseny, amb els colors, omb les
formes; imogino-te'l, doncs, dirigint uno
obro 0 nivell d'indicor o un peó que munti
una borona de protecció per qüestions de
seguretot. Es equí on col aquesto persono
que executi lo ideo o el projecte. I oquesto
persono és, precisament, el Tècnic o d¡-
gues-li com vulguis. Aro, tol com ens reco¬
neix lo Llei d'Atribucions, nosoltres jo no
hem de dependre de cop oltre professionol
per projector o dirigir dintre les nostres
competències.
Un oltre aspecte importent d'oquesto Llei
és que ens permet projector obro novo o
bé obro de reformo sense entrar en ollò
que lo Llei en diu "projecte orquitectònic".
Lo llei no fo més que refermer l'outosufi-

cièncio professionol odquirido des de jo fo
temps. Adopto el dret ol fet.

L'aparellador o arquitecte tècnic ès un
"exemplar" de prafessional que només
existeix al nostre pals. Com està previst
que s'emmarqui aquesta activitat pro¬
fessional de cara a la Comunitat Eco¬
nòmica Europea?

És cert que d'oporellodors només en tenim
0 Esponyo, i col esperor que d'oquí ois
pocs onys que ens queden per entrer ple¬
nament 0 lo CEE lo nostre octivitot profes¬
sionol estigui homologodo o l'exterior. El
cam, encore np està definit, i això ens
preocupo molt. Es l'origen de l'enrenou que
oro s'està engendrent entre Arquitectes i
Aporellodors. Nosoltres sobem que lo so-
cietot ens necessito i que molts companys
nostres eston trebollont pels seus coneixe¬
ments més que no pos per lo sevo tituloció.
Es fo difícil ovonçor en oquests temes i pre¬
veure què possorò d'oquí o 4 o 5 onys.

El Col·legi com a institució, sembla que
ha entrat en una dinàmica de fer coses,
de posar en contacte els col·legiats en¬
tre si i també amb altres sectors de la
societat. A què obeeix aquest fet?

Un Col·legi professionol com el nostre pot
funcionor o nivells de "rolenti", pot quosi
"hivernor", limitor-se exclusivement o tas¬
ques odministrotives. Nosoltres pensem
que no n'hi ho prou omb oixò. Volem onor
molt més enllà. D'oquí ve que muntem cen¬
tres com el Centre Col·legiol d'Informòtico,
0 que participem en octivitots ciutodones,
d'oquí i d'orreu de les comorques gironi¬
nes, 0 que fem publicocions relocionodes
omb lo construcció. Intentem estor immer¬

ses en quolsevol qüestió que sigui positivo
per ol nostre sector i interrelocionor-nos ol
màxim.
Un exemple d'oixò serio l'octuol gestió per
signor un conveni omb lo Universitot Poli¬
técnico de Cotolunyo, per donor uno for¬
moció molt més òmplio i completo ois nos¬
tres col·legiots, que foci possible el reci-
clotge professionol.

Precisament, ara a la Politècnica s'hi
estan fent uns cursos de postgrau, qui¬
na ha estat la resposta?

Lo resposto ho estat merovelloso. Aquests
primers cursos de Càlcul Estructurol i Toxo-
ció de Béns, han cobert les seves ploces
pròcticoment omb col·legiots nostres. L'únic
que ens toco oro és ésser-hi i respondre.

Dels projectes de futur que s'ha plante¬
jat el vostre col·lectiu n'hi ha un que ja |
és una realitat: el Centre Col·legial
d'Informàtica. Com va sorgir la idea
d'aquest projecte?

El Centre Col·legiol d'Informòtico vo sorgir ;
0 partir de l'intent i lo voluntot de recollir i
ossimilor l'esforç que uno gron port del
col·lectiu jo estovo fent. Es troctovo només
d'ordenor-lo i conolitzor-lo o trovés del
Col·legi. El C.C.I. pretén només donor o lo
gent que busco uno resposta rápido o lo
renovoció de lo sevo octuoció professionol,
lo possibilitot de goudir d'un complet equip
informàtic, d'un espoi per trebollor, d'uno
sèrie de persones preparades que els ense-
nyoron i d'un ompli ventoll de progromes
de softv/ore que forà que lo seva feino si¬
gui més lleugera i interessont. A port de
l'estolvi econòmic que oixò suposo... tombé
col tenir en compte que o nivell personol


